
 

 

Αθήνα, 18 Μαρτίου 2025 

ΕΡΩΤΗΣΗ   

Προς την Υπουργό Κοινωνικής Συνοχής και Οικογένειας  

και τον Υπουργό Εσωτερικών  

Θέμα: «Κίνδυνος διακοπής της χρηματοδότησης για τις δομές των δημοτικών 

βρεφονηπιακών και παιδικών σταθμών, ΚΔΑΠ και ΚΔΑΠ-ΜΕΑ, και απώλειας των θέσεων 

εργασίας για τους 20 χιλιάδες συμβασιούχους σε αυτές»      

 

Τα «Κέντρα Δημιουργικής Απασχόλησης Παιδιών» των Δήμων (ΚΔΑΠ) είναι κρίσιμες 

δημόσιες κοινωνικές δομές που λειτουργούν ως παιδαγωγικοί χώροι δημιουργικής απασχόλησης 

για παιδιά, παρέχοντάς τους τη δυνατότητα για ποιοτικές και δημιουργικές δραστηριότητες, αλλά και 

βοηθώντας συγχρόνως τους εργαζόμενους γονείς τους. Επίσης, τα «Κέντρα Δημιουργικής 

Απασχόλησης Παιδιών με Αναπηρία» (ΚΔΑΠ-ΜΕΑ) των Δήμων είναι δομές που προσφέρουν 

δημιουργική απασχόληση στα παιδιά με αναπηρία, και ταυτόχρονα βοηθούν την κοινωνική ένταξή 

τους μέσω ομαδικών δραστηριοτήτων, βελτιώνουν την ποιότητα ζωής τους μέσω απόκτησης 

δεξιοτήτων αυτοεξυπηρέτησης, ενώ στηρίζουν και τις οικογένειές τους.   

 

Ωστόσο, παρά την ύψιστη κοινωνική σημασία των υπηρεσιών που προσφέρουν αυτές οι 

δομές, ορατός είναι πλέον ο κίνδυνος -σύμφωνα με πληροφορίες- να κλείσουν εκατοντάδες 

δημοτικά ΚΔΑΠ και ΚΔΑΠ-ΜΕΑ, αλλά και δημοτικοί βρεφονηπιακοί και παιδικοί σταθμοί, σε όλη τη 

χώρα, και πάνω από 20.000 συμβασιούχοι εργαζόμενοι σε αυτές να χάσουν τη δουλειά τους. Ο 

λόγος είναι ότι η χρηματοδότησή τους σταματά τον Ιούλιο του 2025, καθώς ολοκληρώνεται το 

σχετικό Πρόγραμμα «Προώθηση και υποστήριξη παιδιών για την ένταξή τους στην προσχολική 

εκπαίδευση καθώς και για τη πρόσβαση παιδιών σχολικής ηλικίας, εφήβων και ατόμων με αναπηρία, 

σε υπηρεσίες δημιουργικής απασχόλησης», που χρηματοδοτείται από το Ευρωπαϊκό Κοινωνικό 

Ταμείο καθώς και από εθνικούς πόρους.  

 

Καθώς, λοιπόν, πλησιάζει ο καιρός που θα εξαντληθεί η χρηματοδότηση των δομών αυτών, 

η Πολιτεία φαίνεται πως δεν έχει μεριμνήσει ακόμη για τη συνέχιση του Προγράμματος. Επιπλέον, 

είναι απαραίτητη, όχι μόνο η εξασφάλιση της συνέχισης της χρηματοδότησης, αλλά και η αύξησή 

της, ώστε να καλύπτεται το σύνολο των παιδιών των οποίων οι γονείς έχουν καταθέσει πλήρη 

φάκελο αίτησης για τα ΚΔΑΠ. Δυστυχώς, σύμφωνα με πηγές της ΚΕΔΕ, την τρέχουσα χρονιά 

έμειναν εκτός ΚΔΑΠ 66.000 παιδιά που οι αιτήσεις των οικογενειών τους πληρούσαν όλες τις 

προϋποθέσεις (ακόμη και παιδιά πολύτεκνων οικογενειών), αλλά δεν εντάχθηκαν λόγω έλλειψης 

κονδυλίων!  

 

Σε αναστάτωση, όμως, βρίσκονται όχι μόνο οι γονείς, αλλά και χιλιάδες εργαζόμενοι που 

απασχολούνται σχεδόν είκοσι χρόνια με επαναλαμβανόμενες συμβάσεις, μέσω 

συγχρηματοδοτούμενων Προγραμμάτων ΕΣΠΑ, στα ΚΔΑΠ και τα ΚΔΑΠ-ΜΕΑ, και στους 

βρεφονηπιακούς και παιδικούς σταθμούς, των Δήμων. Παρά το γεγονός ότι οι εργαζόμενοι αυτοί 

καλύπτουν ανάγκες που είναι πολύτιμες, μόνιμες και διαχρονικές, συνεχίζουν να βιώνουν έντονη 

εργασιακή ανασφάλεια και αγωνία…  
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Συμπερασματικά: 

 

Επειδή η έγκαιρη διασφάλιση της συνέχισης της χρηματοδότησης των δημοτικών 

βρεφονηπιακών και παιδικών σταθμών και ΚΔΑΠ και ΚΔΑΠ-ΜΕΑ, είναι απαραίτητη τόσο για τις 

ωφελούμενες οικογένειες, όσο και για τους εργαζόμενους που απασχολούνται σε αυτές πάνω από 

20 χρόνια, με ετήσιες συμβάσεις εργασίας, βιώνοντας έντονη εργασιακή ανασφάλεια σε μόνιμη 

βάση,  

 

ερωτώνται οι αρμόδιοι Υπουργοί:   

1. Ποια άμεσα μέτρα θα λάβουν ώστε να διασφαλιστεί εγκαίρως η απρόσκοπτη 

συνέχιση της χρηματοδότησης, και μετά τον Ιούλιο του 2025, των δημοτικών βρεφονηπιακών 

και παιδικών σταθμών και ΚΔΑΠ και ΚΔΑΠ-ΜΕΑ, ώστε να παρέχουν τις πολύτιμες υπηρεσίες 

τους στους δικαιούχους, αλλά και να μην κινδυνεύσουν οι θέσεις εργασίας;  

2. Πώς σχεδιάζουν να δρομολογήσουν τη μετατροπή των συμβάσεων των 

εργαζομένων σε αυτές τις δομές σε μόνιμες, αφού οι ανάγκες που καλύπτουν είναι 

διαχρονικές και ύψιστης κοινωνικής σημασίας;   

 

Οι Ερωτώντες Βουλευτές και οι Ερωτώσες Βουλεύτριες    

Κεδίκογλου Συμεών  

Νοτοπούλου Αικατερίνη  

Ξανθόπουλος Θεόφιλος  

Ακρίτα Έλενα 

Βέττα Καλλιόπη  

Γαβρήλος Γεώργιος  

Γιαννούλης Χρήστος  

Δούρου Ειρήνη (Ρένα)  

Ζαμπάρας Μιλτιάδης (Μίλτος) 

Καλαματιανός Διονύσιος  

Κασιμάτη Ειρήνη (Νίνα)  

Κοντοτόλη Μαρίνα  

Μεϊκόπουλος Αλέξανδρος  

Μπάρκας Κωνσταντίνος  

Παπαηλιού Γεώργιος  

Ψυχογιός Γεώργιος  

 

 



 




